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Spørgsmål nr. 469 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Hvor mange ressourcer er der anvendt til sletning af oplys-
ninger om dna-profiler siden lovændringen i 2010, hvornår er 
sletningen sket?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Med ændringen af lov om Det Centrale Dna-profilregister, 
der trådte i kraft den 1. august 2010, skal der ske sletning af 
oplysninger i Det Centrale Dna-profilregister om oprindeligt 
sigtede personer, som ikke er blevet dømt, når der er forløbet 
10 år fra, at de pågældende er blevet frifundet, eller der er truf-
fet afgørelse om påtaleopgivelse eller tiltalefrafald uden vilkår, 
medmindre de pågældende på ny er blevet sigtet i en sag, der 
berettiger til registrering i dna-registeret. 

På denne baggrund har Rigspolitiet løbende siden lovens 
ikrafttræden på baggrund af udtræk fra andre af politiets regi-
stre manuelt søgt at udfinde samtlige relevante sager om per-
soner, hvori der i henhold til lovændringen skulle foretages 
sletning, hvorefter oplysningerne i Det Centrale Dna-
profilregister om de pågældende er blevet slettet. Rigspolitiet 
har sideløbende hermed iværksat et arbejde til etablering af en 
automatiseret slettefunktion for disse oplysninger, som dog 
endnu ikke er etableret.

Rigspolitiet er ikke i besiddelse af en konkret opgørelse over 
de anvendte ressourcer, men det kan oplyses, at ressourcefor-
bruget foreløbig har været af ubetydeligt omfang.”


